
Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA
4. února se sešli zastupitelé k letošnímu prvnímu zasedání. Do kanceláře úřadu si našlo cestu i několik ná-
vštěvníků z řad veřejnosti. Doufáme, že se nejednalo pouze o výjímku a připomínáme, že schůze zastupi-
telstva obce Rataje jsou veřejné. Pozván byl současný lesní hospodář, pan Petr Kasal, na schůzi se ale
bohužel nedostavil. Dalším řádně pozvaným hostem byl pan Marek Švadlena, který má na starosti lesy v
Jabloňce, které patří společenství vlastníků ze Starého Sedla. Pana Švadlenu si zastupitelé pozvali kvůli
hospodaření v obecních lesích. To bylo také prvním bodem společného jednání. Zastupitele zajímal způ-
sob a výsledky hospodaření v lesích, které má na starosti. Obec by ráda udělala několik změn v lesnické
činnosti a tak hledá informace od zasvěcených osob. Po věcné debatě se zastupitelé usnesli, že se tímto
bodem budou zabývat i na další schůzi a panu Švadlenovi poděkovali za jeho čas a odpovědi na
projednávané otázky. Dalším bodem jednání byl odkup budovy bývalé fary. Jak jsme již informovali v
minulých číslech Občasníku, obec si nechala zhotovit aktuální odhad této nemovitosti. Pan Neškodný z
Bechyně odhadl tuto nemovitost společně s přilehlými budovami jako je (stodola, sklad a plot) na cel-
kovou částku 743 000 Kč. Zastupitelé proto navrhli k jednání s Českobudějovickým biskupstvím cenu ve
výši 750 000 Kč. Připomínáme, že poslední požadovaná částka zveřejněná na internetových stránkách
majitele objektu byla ve výši 1 050 000 Kč. V dalším bodě se zastupitelé věnovali odpadovému hospodář-
ství. Od nového roku jsou všechna města a obce povinna třídit bioodpad a kovový odpad. Starostou obce
byly předneseny možnosti zaj ištění sběru tohoto druhu odpadu. Závěrečným bodem jednání bylo
zmodernizování ratajské internetové sítě. Toto zmodernizování bude financováno z vybraných finančních
prostředků za jej í provoz.

V současné době jsou v katastru obce v plném proudu pozemkové úpravy. Co to vlastně znamená?
Pozemkovými úpravami se ve veřejném zájmu prostorově a funkčně uspořádávají pozemky, scelují se
nebo dělí a zabezpečuje se j imi přístupnost a využití pozemků tak, aby se vytvořily podmínky pro
racionální hospodaření vlastníků půdy. V těchto souvislostech se k nim uspořádávají vlastnická práva a s
nimi souvisej ící věcná břemena. Současně se jimi zajišťují podmínky pro zlepšení životního prostředí,
ochranu a zúrodnění půdního fondu, vodní hospodářství a zvýšení ekologické stability krajiny. Výsledky
pozemkových úprav slouží pro obnovu katastrálního operátu a jako závazný podklad pro územní
plánování.

POZEMKOVÁ ÚPRAVAV OBCI



SDH RATAJE INFORMUJE

Letošní maškarní ples pro dospělé se bohužel
příliš nevyvedl. Celkem se přišlo pobavit 30ná-
vštěvníků, z toho pouze 7 v masce. Mrzí nás
hlavně malá podpora od místních obyvatel. Na
příští rok připravují hasiči změnu termínu
tohoto plesu a to přesunutím z února na
polovinu ledna. Naopak dětské maškarní
odpoledne získává rok od roku na větší
popularitě. Letošní dětské maškarní odpoledne
navštívilo 30 dětí a 50 dospělích. Nečekaná ná-
vštěva přijela z Táborského deníku. Paní re-
daktorka u nás strávila asi půl hodiny a
pořízené fotografie s videem si můžete pro-
hlednout na internetových stránkách Táboské-
ho deníku v sekci galerie.
Plesovou sezónu uzavíral hasičský ples SDH
Rataje. Do sálu kulturního domu se přišlo po-
bavit cca 180 návštěvníků. K tanci a poslechu
hrála j iž ověřená kapela Vysočinka. I tentokrát
byly připraveny zabijačkové hody. Hasiči si pro
letošní rok připravili netradiční předtančení v
podobě aquabel. Toto vystoupení předvedl sou-
bor tanců a písní z Hartmanic. O půlnoční pře-
stávce opět proběhla dražba dortů od Kateřiny
Zuntové a Marcely Zemanové.
Ratajští hasiči by rádi touto cestou chtěli podě-
kovat nejen těm, kteří se na přípravě plesu po-
díleli, ale i všem sponzorům, kteří přispěli do
bohaté tomboly, v níž hlavní cenou byl te-
levizor.

V rámci komplexních pozemkových úprav již byly zdarma všem vlastníkům zaměřeny všechny lesní
pozemky a některé z nich již byly i předány. Na zbývající dojde přibližně do léta.
Dále j iž byl stanoven obvod pozemkové úpravy, do kterého je zahrnuta téměř veškerá zemědělská půda v
katastru obce. Na posledním jednání sboru zástupců byl projednán plán společných zařízení, který
obsahuje např. opatření ke zpřístupnění pozemků (nové polní cesty), protierozní opatření pro ochranu
půdního fondu, vodohospodářská opatření (nové suché poldry, rybníky)a opatření k ochraně a tvorbě
životního prostředí. Nejbližším jednáním bude ve dnech 10.-1 2. března zjišťování průběhů hranic
pozemků. Dotčení vlastníci byli obesláni dopisem. Veškeré informace jsou také vyvěšeny na úřední desce.

Plesová sezóna



Obec Rataje zve všechny příznivce křížového mariáše na Velikonoční
turnaj . Ten se odehraje v neděli 5.dubna v Hostinci U Lípy, od 13:30.
Zájemci nechť se přihlásí u pana Václava Kniezka buď přímo v hostinci
nebo na telefonním čísle 724 131 810 a to nejpozději do pátku 27. března.
Startovné je 50 Kč, v ceně je porce guláše. Pro organizátory turnaje by
bylo dobré, aby se hlásily nejlépe úplné čtveřice nebo alespoň dvojice
hráčů. Celkový počet registrovaných musí být dělitelný čtyřmi, pokud se
toto nepodaří, budou z turnaje vyloučeni hráči, kteří se přihlásí až v den
konání turnaje. Je nutné, aby se turnaje účastnilo minimálně 8 hráčů.
Pokud bude hráčů méně, nebude se turnaj konat vůbec.

VELIKONOČNÍ TURNAJ V MARIÁŠI

Po dvouleté pauze zapříčiněné nedo-
statkem sněhu byla opět vypravena expe-
dice za ratajským rodákem Jiřím Švejdou
do Deštného v Orlických horách. Expe-
dice čítala 22 účastníků. Základní tábor
byl tradičně rozbalen v horské chatě
Start, kterou má v pronájmu nyní už syn
Jiřího Švejdy, Dušan. To samé platí i o
lyžařském vleku a sjezdovce. Mnozí z
nás si možná ani neuvědomují, jakou
osobnost v Jiřím Švejdovi obec Rataje
má. Proto bychom jeho životní cestu rádi
přibližíli v přednášce, kterou společně s
Jiřím připravujeme. Rodině Švejdových a
celému personálu chaty a vleku Start dě-
kujeme za ubytování a pohoštění, které
nám bylo poslední únorový víkend po-
skytnuto.

NÁVŠTĚVA DEŠTNÉHO V ORLICKÝCH
HORÁCH

V sobotu 7. března od 8 hodin opět proběhne svoz nápojových kartonů a svázaného papíru. Nezapomeňte
tento odpad včas vynést před své nemovitosti.

SVOZ ODPADU



Ratajští stolní tenisté v uplynulém měsíci odehráli tři venkovní a jedno domácí utkání. Nejprve porazili
tým VS Tábor F, poté v dalším kole zvítězili poprvé v historii na bechyňské půdě, aby cestu po
venkovních hernách zakončili v Nových Dvorech. Bohužel tento soupeř byl nad síly našich tenistů a
uštědřil j im první letošní porážku. Měsíc únor byl zakončen dohrávaným zápasem se Sudoměřicemi u
Tábora B, ve kterém naši hráči potvrdili roli favorita a zvítězili. V březnu bychom vás rádi pozvali na
domácí zápasy a to 6.3 . s týmem z Mladé Vožice B a hlavně na 20.3 . , kdy budeme hostit druhý tým
tabulky z Dražic. Zároveň vás zveme na další ročník Velikonočního turnaje o putovní pohár. Více v
přiložené pozvánce.

RATAJŠTÍ STOLNÍ TENISTÉ INFORMUJÍ

ŽIVOTNÍ JUBILEAV MĚSÍCI BŘEZEN 2015
Zeman Václav Rataje 24 70 let
Kyrianová Marie Rataje 81 82 let

Všem oslavencům gratulujeme a přejeme mnoho štěstí a zdraví do dalších let.

Pokud budete mít námět nebo připomínky k vydavatelům občasníku, kontaktujte nás na emailu
posta@ratajeobec.cz.

VÝSLEDKY

VS Tábor F - SK Sokol Rataje 8:1 0
Jiskra Bechyně 6:1 2

SDH Nové Dvory B - SK Sokol Rataje 10:8
SK Sokol Rataje - Sokol Sudoměřice u Tábora B 17:1




